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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

9. 10. 2024 od 14:00
Společenský sál Pod Normou

Těšíme se na vás!

Pro přihlášené dě�.

BALÓNY NAD VINOŘÍ

5. 10. 2024 od 15:00
U hráze rybníků v Obůrkách

divadelní improvizace | deky s sebou

Srdečně vás zveme!

PŘESUNUTO NA 5. 10.

Nová radní MČ se představuje
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Před prázdninami jsme slibovali zahájení výstavby
okružní křižovatky. Nemohli jste si nevšimnout,
že k zahájení za�m nedošlo. Proto bych chtěla
stručně shrnout důvody, proč se tak nestalo,
a nas�nit, jak by se to mělo vyvíjet dál.
Stavba měla být zahájena na začátku srpna.
Týden před stanoveným datem jsem sháněla
výsledné dopravní opatření, abychom mohli
informovat občany o uzavírkách a termínech.
V tu chvíli jsem se dozvěděla, že Technická správa
komunikací nepřipravila dostatečně dopředu
přeložku kabelů společnos� CETIN, a jelikož to
mělo trvat další tři měsíce, chtěli nechat stavbu
až na jaro. To byla naprosto infarktová zpráva. Už
jsme měli domluvenou koordinaci s magistrátem
a Technologiemi hlavního města Prahy, že v rámci
stavby budou osazeny kamery, ke kterým bude
dovedena op�ka, byli jsme připraveni na stavbu
– a zase nic… Pan starosta zahájil jednání jak
s CETINem, tak se zhotovitelskou společnos� Sitel,
dosáhl toho, že projekt přeložky byl prak�cky do
týdne hotový, a jelikož je nutné informovat dosta-
tečně včas odběratele služeb CETIN, mohla stavba
začít v září.
V tu chvíli jsme ale narazili na povolení dopravních
opatření. Magistrát odmítl na září a říjen vydat
rozhodnu� o uzavírkách Mladoboleslavské ulice,
a to z důvodu silného provozu po prázdninách.
Svolali jsme tedy velké jednání veškerých zúčast-
něných organizací (magistrát, Technická správa
komunikací, ROPID, CETIN, PRE…) a pokusili se
najít nějaké řešení.

Dopravní střípky

POVODNĚ 2024

Ulice Uherská a Čeperská
a smutné popelářské auto

Není to lehké v Čeperské a Uherské legálně
zaparkovat. Ta ulice prostě není konstruovaná na
dnešní počty aut. To je věc, kterou nepřepereme.
Je potřeba parkovat jinde. V garážích. Nebo na
Mladoboleslavské. Je to dál, ale je to legální. Ale
ničemu to nevadí.
Dne 18. 9. na úřad přišla informace, že popelářům
se ani z jedné strany nepodařilo zajet pro čtyři
velké kontejnery v Čeperské. Takže je nevyvezli.
OK, tak holt budou týden přetékat popelnice.
Je ale potřeba, aby těmi ulicemi mohli projet
hasiči. To už může jít o víc než o plnou popelnici.
Prosím, parkujte jen na místech, kde se to smí.
Nebo když už, tak myslete na to, aby se protáhli
popeláři a hasiči. Oboje je fakt potřeba.

Mgr. Mar�n Mach Ondřej,
radní
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Na jednání 9. 9. tedy bylo dohodnuto, že v říjnu tohoto roku proběhne veškerá příprava, přeložka
inženýrských sí� (PREdistribuce, veřejné osvětlení, CETIN, kanalizační vpus�), a to za uzavírky ulice
Chal�cké, a na jaře roku 2025 pak bude dokončena samotná křižovatka. Finance jsou z magistrátu již
přidělené, a jakmile se stavba zahájí, už by měly pro stavbu zůstat až do konce. Věřme, že se jedná
o poslední oddálení termínu a že už se opravdu dočkáme hotové křižovatky.

Ing. Lenka Hluší,
místostarostka

Všichni jsme s napětím sledovali, co dokázala
voda na Moravě nebo v jižních Čechách. Vinoř
není naštěs� v údolí ani v místě, kde protéká
větší řeka, takže bezprostředně ohroženi živelní
katastrofou nejsme. Ale i tak Praha vyhlašovala
povodňové stupně, svolávala povodňový štáb,
pod ním byl štáb Prahy 19 a na konci ten náš.
Humorné bylo, že celá Praha je v povodí Vltavy
a jen Vinoř a okolí je povodí Labe, takže jsme se
nějak nevešli do tabulek.
Musím vyslovit velké uznání Českému hydro-
meteorologickému ústavu, jehož předpovědi
byly velmi přesné, a to několik dní dopředu. To
umožnilo většině obcí začít s přípravou včas.
Nejinak tomu bylo ve Vinoři, technič� pracovníci
překontrolovali již ve čtvrtek dvě benzínová
čerpadla, napojily hadice, stejně tak i elektrická
čerpadla a elektrocentrálu. Do motorových pil
se dolil benzín, vyměnily se nabroušené řetězy, vše
se naložilo na korby multikár. Máme i traktor
s čelní lžící, kdyby se někde odstraňovalo bahno,

a také auto s kontejnery na odpad. K tomu lana,
baterky, hrábě, lopaty, košťata a powerbanky.
Rozdělily se pohotovos� a od prvního souvislého
deště se několikrát za den kontrolovaly toky
i rybníky. Co k nám teče již od Kbel u jejich
ČOVky, jak to vypadá na Biologickém rybníku,

U Kamenného stolu, co Pohankův rybník, jestli
se nezatopilo dětské hřiště V Podskalí a pak již
Malá i Velká Obůrka, Cukrovarský rybník, pak
propustek pod Mladoboleslavskou u naší ČOVky
a nakonec rozestavěný most v Rosické a Ctěnický
rybník. A tak pořád dokola s pravidelným hlášením
do Kbel. Ale žádné drama se nekonalo, ucpaný
přepad u Pohankova rybníka vyřešily hrábě,
takže hladina začala do hodiny klesat, a na
ucpaný přítok do Cukrovarského rybníka stačily
holínky a vidle.
Bohužel jiné obce v Česku dopadly mnohem hůř,
a proto Rada MČ Praha-Vinoř schválila hned ve
středu první příspěvek na pomoc přes Člověka
v �sni a nyní bude hledat nějakou konkrétní
obec, které by Vinoř ráda pomohla.
Velký dík patří všem, kdo neváhali a nějakým způ-
sobem se zapojili do pomoci pos�ženým oblastem.

Ing. Michal Biskup,
starosta

Ve Vinoři žiji přes 16 let a od počátku mě
zajímaly komunální záležitos�. Stála jsem u zro-
du Sdružení pro Vinoř a nyní funguji tře�m
obdobím v pozici zastupitelky. V minulos�
jsem se věnovala tématu školství, aktuálně
vedu Finanční výbor. V radě MČ převezmu po
svém předchůdci, Robertu Ry�novi, agendu
kultury. Velkou dávku svého volného času věnuji
vinořskému skautskému oddílu Podskaláci,
který vstupuje do sedmého roku své existen-
ce. Profesí jsem učitelka němčiny na gymnáziu.
S manželem vychováváme tři dě�.

Mgr. Hana Šůrová

SENIORÁDA

1. MÍSTO PATŘÍ
SENIORŮM Z VINOŘE
GRATULUJEME!

Fotografie naleznete na webu MČ.

28. 10. 2024

Den vzniku samostatného
československého státu

Připomínáme si.
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ZPRÁVYZ RADY
Projednáno v radě MČ, výpisky z usnesení
Dne 28. 8. 2024
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje poskyt-
nu� účelové dotace ve výši 45 000 Kč spolku HO
Satalice, z.s., IČ: 03586561, na materiál na výstavbu
boulderu na kontejneru.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje slevu
z nájmu pro pořádání tanečních lekcí pro dospělé
v měsících říjen až listopad 2024 ve výši 200 Kč
za každý podnájem sálu, tedy 1 500 Kč/3 hod.,
pro Taneční školu HIT dle předložené žádos�.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje zveřejnit
Výzvu k podání nabídek na akci „Stavební úpravy
objektu Mladoboleslavská 514 a 515, Praha-
Vinoř“ dle předloženého návrhu a schvaluje
seznam poptaných firem: 1. Libor Kobrna,

IČ: 09224122; 2. MV BAU, s.r.o., IČ: 02376351;
3. Manitas Group, s.r.o., IČ: 07888082.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
doručené nabídky firem na provedení projekto-
vé dokumentace pro povolení stavby na akci
„Přístavba tělocvičny“: 1. Ing. arch. Jaroslav Tomšů,
IČ: 67901425 – 490 000 Kč (není plátce DPH);
2. Ing. arch. Josef Smutný, IČ: 45742987 – 570 000 Kč
(bez DPH) a 3. Ing. arch. Libor Ferbr, IČ: 43663079
– 530 000 Kč (není plátce DPH). Schvaluje uzavřít
objednávku s Ing. arch. Jaroslavem Tomšů,
IČ: 67901425 na provedení projektové doku-
mentace pro povolení stavby na akci „Přístavba
tělocvičny v areálu ZŠ a MŠ Praha-Vinoř, Pra-
chovická ul.“ za částku 490 000 Kč.

Dne 10. 9. 2024
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje příspě-
vek na kroužky osmi ukrajinských dě� žijících
v MČ Praha-Vinoř ve školním roce 2024/25 ve výši
2 000 Kč/dítě, celkem tedy 16 000 Kč. Příspěvek
bude proplacen organizátorovi kroužku na základě
faktury.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
přehled opuštěných hrobových míst a informaci
o dalším postupu podnájmu těchto míst.

Rada městské čás� Praha-Vinoř nesouhlasí s odstra-
něním smuteční vrby (vitální stav), rostoucí na
pozemku parc. č. 293/1, k. ú. Vinoř (pozemek ve
správě MČ Praha-Vinoř), v ul. Bohdanečská u garáží,
a se zahájením správního řízení o povolení kácení

z důvodu růstu tohoto stromu několik desítek let
(cca 70 let), tedy ještě před dostavbou poslední
garáže. Dále z důvodu její vysoké este�cké hodnoty
v městské čás� Praha-Vinoř. Rada městské čás�
Praha-Vinoř doporučuje respektovat návrh pěsteb-
ních opatření uvedených v dendrologickém
průzkumu stromů na území MČ Praha-Vinoř,
zpracovaném spol. Arbonet, s.r.o., (2022), tzn.,
zajis�t každoroční odborné ošetření vrby, spočívající
v pravidelně prováděné obvodové redukci dře-
viny a stabilizaci její provozní bezpečnos�.

Svoz BIO ODPADU říjen–listopad 2024

U Bakaláře neděle 6. 10. 2024 13:00–16:00 hod.

Bohdanečská – zahrádkářská
kolonie

neděle 13. 10. 2024 9:00–12:00 hod.

Mikulovická neděle 27. 10. 2024 13:00–16:00 hod.

U Bakaláře neděle 3. 11. 2024 13:00–16:00 hod.

Svoz VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU říjen–listopad 2024

V Žabokřiku sobota 19. 10. 2024 12:00–16:00 hod.

Vinořské náměs� sobota 2. 11. 2024 12:00–16:00 hod.

(Křižovatka s ul. Turkovická)

(před farou)

MOŽNOST PODNÁJMU Společenského sálu Pod Normou a klubovny
Nabízíme k podnájmu společenské prostory vhodné pro jednání, semináře, debaty, ale
i rodinné oslavy. Ceník naleznete na webových stránkách městské čás� nebo kontaktujte úřad
MČ, paní Kateřinu Hradeckou, tel: 602 540 795, e-mail: katerina.hradecka@praha-vinor.cz,
www.praha-vinor.cz/urad-mc/sal-norma/

Společenský sál Pod Normou Klubovna

Na rozdíl od dě�, mnoho rodičů vítá ukončení
letních prázdnin. Rodiny se opět vrací do zajetých
kolejí, které jsou dané rozvrhem vyučování a mimo-
školními ak�vitami. Vedle rodičů prvňáčků, kteří
prožívají toto období zvlášť citlivě, jsou to rodiče
deváťáků, kteří jsou pod velkým tlakem, aby jejich
potomek zvládl přijímací řízení na střední školy.
Letos na jaře měl premiéru zcela nový přijímací
systém a nyní rodiče žáků devátých tříd již
mohou čerpat ze zkušenos� minulého školního
roku.Co je nové, co se osvědčilo, na co si dát pozor?
Zeptali jsme se ředitelky naší základní školy ve
Vinoři, Ing. Slávky Lupačové.

1. Mohla byste rodičům připomenout změny
v příjímacím řízení, které se týkají přímo
rodičů, respek�ve dě�?

Největší změnou je, že přihlášku v současné době
ne�skne škola v papírové podobě, ale rodiče ji
za své dítě podávají elektronicky (papírově lze
také, ale rodičům to nedoporučujeme) prostřed-
nictvím systému Dipsy. Velkou výhodou pro rodiče
je, že komunikace škola – žák – rodič probíhá
elektronicky v tomto prostředí.

2. Jak náročný byl digitální proces podávání
přihlášek pro rodiče v minulém roce? Jak
je z vašeho pohledu uživatelsky příjemný
a srozumitelný?

Prostředí Dipsy je podle mého názoru uživatelsky
příjemné a intuitivní. Současně mají rodiče
možnost, v případě, že si nebudou něčím jis�,
obrá�t se na výchovného poradce ZŠ, který je
připraven jim poradit.

3. Jaké jsou důležité časové milníky pro přijímací
řízení na rok 2024/2025 pro žáky a jejich rodiče?

Nejdůležitějším datem je termín podání přihláš-
ky, který je pro letošní školní rok stanoven na

20. února 2025. Tento termín je potřeba dodržet
i v tom případě, že nejsou doloženy všechny povin-
né přílohy (rodiče budou vyzváni k doplnění).
V minulos� byly odlišné termíny pro podání při-
hlášky na školu s talentovou zkouškou, v současné
době je za�m pouze tento jeden termín.

4. Co byste poradila žákům a rodičům, kteří se
teprve rozhodují, kam přihlášky na SŠ podají? Jak
v tomto rozhodování pomůže ZŠ Vinoř?

Žákům, kteří ještě zvažují gymnázium, střední
školu a učební obor bude nabídnuta možnost
zúčastnit se PROFI testů v pedagogicko-
psychologické poradně pro Prahu 9. Zájem
o tyto testy bohužel každoročně převyšuje
možnos� PPP. Další možnos� rodičů je domluvit
si testy přímo v jakékoli poradně.

5. Jaké webové stránky a informační zdroje byste
rodičům a žákům doporučila sledovat v souvislosti
s rozhodováním a přípravou na přijímací řízení?

Všichni žáci od školy obdrží katalog s nabídkou
středních škol v Praze (Atlas školství), ve kterém
je možné najít i dny otevřených dveří v jednotlivých
školách a další informace o středních školách
(obory, počty přijímaných žáků, …).

Rodičemohou využít následující webové stránky:
● www.prihlaskynastredni.cz
● www.msmt.gov.cz/vzdelavani/stredni-
vzdelavani/prijimani-na-stredni-skoly-a-
konzervatore
● www.dipsy.cz
● www.cermat.cz
● www.atlasskolstvi.cz

6. Jak se přijímací zkoušky promítají přímo na půdě
ZŠ Vinoř? Kdy a co s žáky či rodiči podnikáte,
chystáte? Jakým způsobem pomáhá ZŠ při přípra-
vě na zkoušky?

Každoročně naše škola pořádá schůzky pro rodiče
žáků devátých ročníků, kde jsou rodiče seznámeni
s postupem, jak přihlášku podat, dovědí se termíny
přijímacího řízení a jsou jim zodpovězeny všechny
otázky týkající se podání přihlášky. Letos bude
schůzka v úterý 14. 1. 2025. Rodičům je v otázkách
kariérového poradenství po celý rok k dispozici
výchovná poradkyně.
Letos již potře� pořádáme pro žáky 9. ročníků
Kariérní den, kde se mohou setkat přímo s lidmi
z různých oborů z praxe. Každoročně se naši žáci
8. i 9. ročníků s třídními učiteli účastní veletrhu
Schola Pragensis.

7. Co byste žákům, resp. jejich rodičům ohledně
přípravy poradila? Co se nejvíce osvědčuje?

Co se týká přípravy na přijímací zkoušky: je dobré
ji nepodcenit, ale není potřeba deváťáka zahl�t
množstvím přípravných kurzů. Naši žáci v minulých
letech u přijímacích zkoušek dosahovali nadprů-
měrných výsledků (v Praze) a já pevně věřím, že
i letošní deváťáci budou z naší školy na přijímací
zkoušky dobře připraveni. Přípravě se v devátém
ročníku věnují vyučující jak češ�ny, tak i mate-
ma�ky, a to zejména v seminářích českého jazyka
a matema�ky. Rodičům doporučuji přihlásit dě�
na Zkoušky nanečisto, dva až tři termíny, ať si
dě� vyzkouší jiné prostředí a jiné lidi okolo sebe.
(www.zkousky-nanecisto.cz)

Všem uchazečům držím palce, přeji jim, aby si
správně vybrali, a rodičům pevné nervy – Slávka
Lupačová, ředitelka ZŠ Vinoř.

Za redakci
Mgr. Libuše Paterová

Začínají vás strašit přijímačky na střední školu?
Rodičovská kavárna na téma:
DIGITÁLNÍ ZÁVISLOSTI

ČTVRTEK 24. 10. 2024 od 18:00 ve Spole-
čenském sále Pod Normou | ZDARMA
Komise sociální a pro zdravotnictví vás zve
na další rodičovskou kavárnu, která je skvělou
příležitos� potkat se u šálku dobrého čaje či
kávy.
Povídat si budeme na téma DIGITÁLNÍ
ZÁVISLOSTI. TikTok, SnapChat, Instagram.
Co je co? Představují hrozbu pro děti?
Jak předejít závislos� u dě� a dospívajících?
Hostem kavárny je Bc. Filip Kadlec, skupi-
nový a individuální terapeut, metodik a lektor
programů selek�vní prevence při Proxima
Sociale, o. p. s., a lektor podpůrných skupin
pro dě� a dospívající při organizaci Život bez
závislos�, z.s.
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pozvánka

Podzim je nezadržitelně tady a k němu patří pouštění draků. Pokud ho ještě nemáte, začněte si ho shánět
nebo vyrábět. V neděli 6. 10. 2024 to�ž opět vypukne DRAKIÁDA. Kde? Na prostranství za paneláky
u vinořského rondelu. Registrace účastníků bude mezi 14. a 15. hodinou a hodnocení létajících strojů
bude probíhat mezi 15. a 16. hodinou. Pro dě� bude připraveno něco k pi� a také ohniště. Připomeneme
si, jak se na podzim opékaly brambory a jak báječně chutnají. Těší se na vás Kultura Vinoř, z. s.

DRAKIÁDA

STEZKA ODVAHY 15+ NOVINKA »
Chystáte se v sobotu 12. 10. 2024 vyrazit někam ven? V tom případě to časově přizpůsobte tak, abyste
s�hli i naši STEZKU ODVAHY. Čekat na vás budou nejznámější strašidelné postavy pražské, jako například
zavražděná jep�ška, bezhlavý templář, utonulá služebná a mnoho dalších… Akce není úplně vhodná pro
nejmenší ratoles�, proto dě� do 15 let musí přijít v doprovodu rodičů. Nejvíce odvážné účastníky na
konci stezky samozřejmě čeká zasloužená odměna. Stezka startuje ve 20:00 na zastávce Vinořský zámek
(směr centrum) a končit bude okolo 22:30 na autobusové zastávce Rousínovská (směr Vinoř). Tak
tedy: pořádně se připravte, oblečte bundy a čepice a vyražte se s námi bát.

Vinořská potravinová
banka
Napadení Ukrajiny agresorem Ruskem spus�lo
obrovskou uprchlickou vlnu, většinou utíkaly
maminky s dětmi. Do Vinoře jich přišly desítky,
s sebou měly pouze vodu.
Zajištění alespoň základních potravin pro ně
administra�vně pokrylo Dílo Mariino, veliký dík
patří paní Lídě Bukovanské, dovoz byl ale
personálně i technicky nákladný, tak jednou
zaskočil úřad MČ Vinoř, po něm soukromá firma,
ale i zde bylo konstatováno, že nemají volné ani
personální, ani technické kapacity (auto).
Od března 2022 tak zajišťuje dovoz těchto
potravin Sokol Vinoř, vedle dovozu pro ukra-
jinské uprchlíky zařídil i dovoz pro vinořské
seniory a osoby v �sni, jako jsou třeba matky
samoživitelky. Nedávno zaznamenal již 200 jízdu

a vedle administra�vních poplatků to znamená
i najetí více než 5 000 km a přivezení více než
50 000 kg potravin!
A protože je to práce dobrovolná, nezištná, tak
se hodiny nepočítají. Naší odměnou je vědomí,
že pomáháme potřebným.

Za Sokol Vinoř
Fran�šek Švarc, místostarosta

Vinořský Šatník – přemístěn na
novou adresu
Více než dva roky funguje ve Vinoři „Šatník“.
Z počátku války Šatník fungoval na farní sýpce
pouze pro UA uprchlice a jejich dě�. Laskaví lidé
z Vinoře a okolí nosili oblečení apod. Zhruba po
dvou měsících jsme Šatník přesunuli do dílny
v Klenovské ulici 282 s cca. 25 m² a zpřístupnili ho
i široké veřejnos�.
Nyní jsou UA rodiny již z velké míry stabilizované
a do Šatníku průběžně přináší oblečení i ony,
stejně jako Vinořáci a lidé z okolí. Zhruba jednou
za měsíc pořádáme Den otevřených dveří pro
všechny zájemce. Mnohdy se stává, že naše
„klientka“ přinese oblečení a hned při vyndávání
z tašky si ho bere druhá, takže fungujeme místy
i jako swap. Oblíbenost Šatníku stoupá, sejde se

tam za dopoledne i 100 lidí. Prostor, ve kterém
jsme zdarma více než dva roky, za což majitelům
nemovitos� děkujeme, musíme z technických
důvodů opus�t. Momentálně stěhujeme Šatník
k nám domů, na adresuMladoboleslavská 594,
napro� škole, za pomoci sokolů, za což děkujeme.
O Dni otevřených dveří budeme informovat jako
obvykle, bude to začátkem října. Nabízíme oblečení,
sportovní potřeby, podsedáky do auta, tašky,
samozřejmě i nadále vše zcela zdarma a pro všechny.
Těšíme se na setkání s vámi v nových, větších
a přívě�vějších prostorách, přijďte, určitě si něco
vyberete a ještě si popovídáte se sousedy.

Helena a Táňa
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NOVINKY Z NOCI LITERATURY
Gian Marco Griffi: Zádrhely
Tommy Barnes: Pivo na Loiře
Lídia Jorge: Nezapomenutelní
NOVINKY
Jan Bauer: Záhady českých dějin
Ladislav Verecký: Kdo víc vsadí, ten víc bere aneb
Pravdivé příběhy a jiné výmysly oMichalu Horáčkovi
Michel Tournier: Král duchů
Eddy de Wind: Konečná stanice Osvě�m
Vince Flynn: Střežit a bránit
Haruki Murakami: První osoba jednotného čísla
Mar�n Moravec: David Hecl Mluví k vám kapitán

NOVINKY PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Oscar Wilde: Jak je důležité mí� Filipa (adaptace)
Jim Benton:Můj milý deníčku Moje džíny jsou fakt děsný
Jim Benton:Můj milý deníčku Zase ta škola! Fakt je to nutný?
A. V. Vázquezová, C. Navarro: Dance and Art academy: Odhalená tajemství

MÍSTNÍ
KNIHOVNA

KONTAKT:
Markéta Kilingerová, ředitelka
Mobil: 739 042 617
marketa.kilingerova@praha-vinor.cz
Opočínská 364, Praha-Vinoř

ČTVRTEK 10. 10. 2024, 18:00–20:00 | ZDARMA
REZERVACE:marketa.kilingerova@praha-vinor.cz

Přednáška s diskusí je vhodná pro: rodiče dě�,
které mají ob�že s učením ● rodiče předškoláků,
kterým byl doporučen odklad školní docházky
nebo kterým paní učitelky sdělily, že jejich dítě
má nějaké oslabení ● rodiče dě� s vývojovou
dysfázií, poruchami pozornos� (ADHD či ADD),
specifickými poruchami učení (dyslexie, dysgrafie
apod.) ● rodiče, kteří se o tuto problematiku
zajímají a chtějí se dozvědět více.

Zaměříme se na: problema�ku přetrvávajících
primárních reflexů, které často bývají hlavní příčinou
ob�ží dě� ve škole, problema�ku oslabeného slu-
chového a zrakového zpracování u dě� a jejich
vliv na školní úspěšnost. Nebudou opomenuty
ani možnos� řešení včetně moderních trendů.
Přednášku povede: paní Lucie Matějcová, která
u nás ve Vincentu vede neurovývojovou s�mulaci
a sluchový trénink Benaudira a má s dětmi s výše
uvedenými ob�žemi bohaté zkušenos�. Více
informací o paní Matějcové a kontakt najdete na
www.rozvijime-deti.cz, tel.: 733 139 844.

Časté příčiny obtíží dětí při učení
a možnos� jejich řešení �PŘEDNÁŠKA�

ZÁKLADNÍ
ŠKOLA

KONTAKT:
Ing. Slávka Lupačová, ředitelka MŠ a ZŠ
reditelna@zsvinor.cz
Jana Kovářová, zástupkyně ředitele pro MŠ
kovarova@zsvinor.cz

Ze života školy

Počátkem října se žáci devátých ročníků vydávají
na dvoudenní exkurzi do Berlína, kde budou moci
ukázat, že se naučili základní německé fráze.
Osmáci si ověří své znalos� němčiny na adventním
zájezdu a pro žáky sedmých tříd, kteří s němči-
nou v tomto školním roce začínají, je plánován
výlet na konci školního roku.
Deváťáci se v nejbližších měsících budou muset
rozhodnout, jakou střední školu si zvolí, 13. 10. je
čeká tzv. kariérní den. Po loňských a předloňských
pozi�vních ohlasech jsme do školy pozvali něko-
lik odborníků různých profesí, aby žákům svá
zaměstnání představili. A také aby jim poradili, jaké
vhodné školy zvolit, a ukázali, co je každodenní
náplní jejich práce. Deváťáci tak budou mít jedi-
nečnou možnost poznat práci např. IT odborníka,
podlaháře, kadeřnice, provozní, trenéra, architekta,
kuchaře, ale i to, co obnáší práce pro záchranku.
Mohou si také vyzkoušet práci v administra�vě
nebo v mateřské školce. Každý žák si vybere

tři profese a ve skupině dalších zájemců pak
stráví hodinu s daným odborníkem.
V říjnu nás také čekají preventivní programy
Policie České republiky a pro žáky 9. ročníků je
připraven program zaměřený na bezpečnost na
internetu.
Na konci října, od pondělí 28. 10. do středy 30. 10.,
se všichni těší na první letošní prázdniny. Ve
čtvrtek 31. 10. a v pátek 1. 11. se ve škole budou
konat projektové dny. Všichni učitelé vypsali na
tyto dva dny program, do kterého se přihlásili
zájemci napříč ročníky. Každý si tak mohl vybrat,
co ho zajímá nejvíce – někdo jde do zoo zkou-
mat ohrožené druhy, jiný se vypraví na putování
po Číně, další zájemci pojedou na cyklovýlet
nebo se naučí vytvářet (a hrát) bojovku či deskovku
a mnoho dalšího. Už se nemůžeme dočkat!

vedení školy

Ilustrační foto

Ilustrační foto

ZÁLOHA NA KUPNÍ CENU
AŽ DO VÝŠE

50 % CENY
NEMOVITOSTI

inzerceinzerce

KONTAKT:
Hana Zeisová, knihovnice
Mobil: 702 176 971
knihovna@praha-vinor.cz, Opočínská 364

OTEVÍRACÍ DOBA KNIHOVNY:
ÚT+ČT: 9:00–13:30 a 14:30–19:00

inzerce

SBĚRATEL s více než 30letou praxí koupí a bezplatně ohodnotí starožitnosti všeho druhu.
Např: obrazy, mince, zlato, hodiny, porcelán a další starožitnos�. Pla�m vždy hotově na místě.
Nejlepší ceny od sběratele! Tel. 732 961 266 řádková inzerce

Matema�ka pro žáky 9. tříd
Příprava na přijímací zkoušku, rok 2024/25

DOPLŇUJEME DALŠÍ TERMÍN!
Pátek 16:00–17:30

Kurz je určen pro skupinu do 10 studentů.
Celkem 46 vyučovacích hodin v 23 lekcích.
Začínáme 7. 10. 2024 a končíme těsně před
termínem přijímaček | kurzovné 7 800 Kč,
může být splatné ve dvou splátkách.
Lektorka: Jana Habartová
Přihlášky: janina.habartova@gmail.com,
tel. 602 840 905

VYŠEHRAD – komentovaná
procházka pro seniory

PONDĚLÍ 14. 10. | Vinořský hřbitov (302) v 9:30
| ZDARMA | cca 2 hodiny |
Přihláška: Ivana Zikmundová, tel: 724 185 559,
e-mail: ivana.zikmundova@praha-vinor.cz.
Odjezd z Vinoře v 9:46 autobusem č. 302 do
Letňan a metrem na Vyšehrad. V případě indi-
viduální dopravy bude odchod v 10:30 od metra
Vyšehrad.

NOC
LITERATURY


